
 آرمان ملی: نکونام که برای دومین فصل پیاپی هدایت 
تیم استقلال را بر عهده دارد این روزها درگیر حواشی است. 

   شروط 
ایرنا 23 خرداد ماه سال جاری نوشت: جواد نکونام فصل 
موفقی را با استقلال سپری کرد، بیشتر از برخی قهرمان های 
فصول قبل امتیاز اندوخت و البته از مدعیان پرهزینه ای نظیر 
کتور و سپاهان هم سبقت گرفت. همین مسأله باعث شده  ترا
تا خبرهای زیادی درباره ادامه همکاری این مربی با استقلال 
منتشر شود. گفته می شود مالکان باشگاه استقلال که روی 
دوری از حواشی و جنجال اتفاق نظر دارند، چند شرط مهم را 
برای ادامه همکاری با نکونام مدنظر دارند. یکی از این شروط 
انتخاب یک دستیار خارجی است تا تمرینات را زیر نظر بگیرد 
و در طول بازی نکته ها را به گوش نکونام برساند و به نوعی 
عصای دست او باشد. دومین شرط، عدم ورود نکونام به 
حواشی و دوری از انجام مصاحبه های جنجالی است. حتی 
گر نکونام در دعوا با خطیر  خود استقلالی ها هم امیدوارند ا
کمی فتیله را پایین می کشید، شاید امتیازهایی را از دست 
نمی داد که آخر فصل به آنها نیاز داشته باشد. سومین موضوع 
مهم، خلوت شدن اطراف نکونام است. گویا فصل قبل بخشی 
کناری  که توسط افراد  از حواشی به دلیل حرف هایی بود 
نکونام به گوش او می رسید و همین موضوع ذهن سرمربی 

استقلال را به هم می ریخت. 

   نکونام علیه مدیریت 
جواد نکونام پس از تساوی 2 - 2 استقلال مقابل ملوان 
بندرانزلی در هفته دوم لیگ برتر فوتبال گفت: بلانکو از روز اول 
با تیم تمرین کرده و با شرایط تیم آشناست اما متأسفانه کارش 
را درست نکردند. با فرشید سمیعی صحبت کردم که کارش 
درست شود ولی این اتفاق نیفتاد. هر امتیاز مهم است و باید 
نفرات را در اختیار داشته باشیم. هیچ تیمی شرایطی مثل ما 
ندارد. اول فصل گفتم با توقف لیگ به خاطر بازی های تیم ملی 
امیدوار هستیم ابوالفضل جلالی برسد و امیدوار باشیم تیم 
کاملی در اختیار داشته باشیم. از تیمم راضی هستم و به غیر از 
اشتباهات فردی فوق العاده بازی کردیم. ضربات ایستگاهی و 
کرنر متعددی داشتیم و در دیداری که باید سه امتیاز می گرفتیم 
با ساده اندیشی امتیاز از دست دادیم. از بازیکنانم تشکر می کنم 
و هواداران نیز لذت بردند. خبرنگاری به نکونام گفت که ظاهرا 
ترکش های مدیریت قبلی همچنان هست و گوستاوو بلانکو به 
دلیل الحاقیه قراردادش نمی تواند بازی کند که سرمربی استقلال 
در این زمینه اظهار داشت: ابوالفضل جلالی از روز اولی که تمرین 
را شروع کرد، مصدوم بود. از او گلایه کردم چون بازیکن حرفه ای 

باید حرفه ای تمرین کند. وقتی بازیکن روز اول مصدوم می شود 
یعنی استراحت مطلق بوده و خورده و خوابیده و حرفه ای رفتار 
نکرده است! این موضوع را به جلالی گفتم. بلانکو را داشتیم 
و مهاجم هدف مان تا دو روز قبل از بازی با شمس آذر بود ولی 
به ما گفتند نمی تواند بازی کند. سرمربی استقلال اضافه کرد: 
آرمان رمضانی دیر به ما اضافه شد، اما همین که بازی می کند، 
جای خوشحالی دارد. ما نیاز به یار داریم، دفاع راست نداریم. 
کتور  به سمیعی گفتم چرا انقدر لفت می دهید. بازی دیروز )ترا
و پرسپولیس( را دیدید که تیم ها کامل در زمین بودند اما برای 
ما دوباره بحث سقف بودجه پیش آمد. یک روز با شهریاری 
صحبت کردم و ایشان صحبت خوبی انجام داد. به سمیعی 
گفتم سقف بودجه مشکل من نیست و نیاز به بازیکن دارم. 
نکونام در خصوص اینکه سال گذشته لیستی به باشگاه داده 
بود که برخی  اعتقاد داشتند کهکشانی بود، گفت: من نگفتم 
کهکشانی. امسال تیم ها را می بینید. آیا بازیکنانی که من گرفتم 
گر با بازیکنان رابطه خوبی داشته باشید  تاپ هستند یا نه؟ ا
می توانید بازیکن بگیرید. سال گذشته گفتند لیست کهکشانی، 
در صورتی که بازی رسانه ای بود تا تیم من را بزنند. ما یکسری 
مشکلات داریم که باید زودتر حل شود. بازی کردن جلوی الهلال 

و النصر عربستان خیلی سخت است. 

کنش جلالی    وا
سرمربی  مغضوب  مدافع  جلالی 

شاید  می شود  گفته  که  استقلال 
در بازی بعدی این تیم نیز از روی 
کند تصویری  کار را دنبال  نیمکت، 
گرام از خود منتشر کرد که  در اینستا

در حال تمرین اختصاصی و فشرده در 
ساعت ۷: ۱۴ صبح است تا به سرمربی و 
هواداران استقلال نشان دهد مصدوم 

نبوده و در حال حاضر آماده بازی 
کردن است.

   باشگاه مدافع نکونام
باشگاه فولاد بیانیه ای منتشر کرد مبنی بر اینکه فولادی ها 
حاضر نیستند دیدار بین تیم های استقلال و استقلال خوزستان 
در ورزشگاه فولاد آرنا برگزار شود به دلیل اینکه هواداران فولاد 
علاقه ای به جواد نکونام، سرمربی تیم استقلال ندارند. پس 
از این بیانیه هوشنگ نصیرزاده، مدیرعامل باشگاه فولاد 
خوزستان در گفت وگو با یک رسانه، به نوعی بر این بیانیه مهر 
تایید زد و مدعی شد که »هواداران تیم فولاد به دلیل اینکه 
نکونام تیم محبوبشان را در مقطعی حساس رها کرده است، 
نظر مثبتی روی نکونام ندارند و ما هم نمی توانیم به حرف های 
طرفداران فولاد بی توجه باشیم.« به دنبال این اظهارات باشگاه 
استقلال با انتشار بیانیه ای در حمایت از نکونام نوشت: خلاف 
اظهارات برخی مسئولان  باشگاه فولاد خوزستان، هواداران 
محترم فولاد خاطرات شیرینی از دوره حضور جواد نکونام به 
خاطر دارند که این اتفاقات خوب با برخی صحبت ها از اذهان 
ک نخواهد شد. کسب 2 قهرمانی و کسب مجوز حضور در  پا
رقابت های لیگ قهرمانان آسیا در مدت زمان حضور نکونام 
در کادرفنی فولاد خوزستان یادآور اتفاقات ماندگار در تاریخ 
فوتبال خوزستان است. مطمئنا همان طور که فصل گذشته 
بازی استقلال و فولاد خوزستان در نهایت احترام متقابل برگزار 
شد، حضور استقلال و نکونام در خوزستان باز هم بدون 
تنش و در کمال ادب و احترام همراه خواهد بود. از آن 
، دیدار استقلال خوزستان و استقلال یک دیدار  مهم تر
تمام خانوادگی است که همیشه با احترام و به دور از 
حاشیه انجام شده و طرفین به واسطه تعلق خاطری 
که به یکدیگر داشتند، خاطرات شیرینی از این بازی به 
خاطر دارند. لذا صحبت های بعضی از افراد کوچک ترین 
تاثیری در روند برگزاری این بازی نخواهد داشت و باشگاه 
بزرگ استقلال و هواداران فهیم این باشگاه در کنار 
هواداران دوست داشتنی خوزستان به ویژه آبی 
پوشان این استان، اسیر اینگونه صحبت ها 
نخواهند شد تا یک بازی خاطره انگیز 
دیگر در تاریخ رویارویی این 2 باشگاه 
ثبت شود. خوزستان تا ابد خانه دوم 
همه استقلالی هاست و مطمئنا این 
رفتارها و نقل و قول ها به پای هواداران 
فوتبال دوست خوزستانی  و  فهیم 
نوشته نخواهد شد، چون آن ها تا به 
امروز ثابت کرده اند عاشقانه فوتبال را 
دوست دارند و اخلاق و منش پهلوانی 
سر لوحه رفتار آن ها بوده، هست و 

خواهد بود. 
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حاشیه های این روزهای نکونام 

رد پیشنهاد ۵۰۰ میلیون یورویی  
الهلال توسط رئال

رئال مادرید بزرگ ترین پیشنهاد مالی تاریخ 
فوتبال برای جذب ستاره برزیلی اش توسط تیم 
عربستانی را رد کرد. به گزارش اسپورت عربستان؛ 
در  خود  تقویت  دنبال  به  همچنان  الهلال 
نقل وانتقالات تابستانی است و یکی از گزینه های 
خرید این تیم که درباره آن صحبت می شود، 
، بال برزیلی رئال مادرید  وینیسیوس جونیور
است. این رسانه عربستانی در ادامه می نویسد: 
گزارش های منتشره در رسانه های  بر اساس 
اسپانیایی رئال مادرید پیشنهاد 500 میلیون 
یورویی الهلال ریاض برای موافقت با فروش 
وینیسیوس را رد کرده است و می خواهد او را برای 
فصل آینده نیز حفظ کند. بازیکن برزیلی یکی از 
ستاره های رئال مادرید است و توانسته با این تیم 

جام های زیادی در اسپانیا و اروپا به دست آورد. 

ویژه

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  رشیدی  منصور 
کارشناس فوتبال در مورد شرایط این روزهای 

تیم آبی پوش پایتخت صحبت کرد. 
    تکلیف چند بازیکن استقلال نظیر بلانکو، 

مرادمند، یامگا و زیلیکیچ مشخص نیست!
سرمربی یک تیم بهتر از هر کسی می داند 
تیمش در کدام نقاط ضعف دارد. جواد نکونام 
هم لیست بازیکنان مدنظر خود را به باشگاه 
اعلام کرد تا تیمش بر اساس نیازهایی که دارد، 
تقویت شود. بالاخره تیمی که در خط حمله 
مهره های کارآمدی چون قائدی، دیاباته و تیام را 
داشت از فقر یک گلزن ششدانگ که بتواند خود 
را در موقعیت قرار دهد رنج می برد و هافبک های 
تیم هم در دو بازی اول نتوانسته اند آن طور که 
گر قرارداد  باید و شاید ایجاد موقعیت کنند. ا
بلانکو ثبت نشده این مشکل مدیریت است، 
بازیکنی که فصل گذشته برای تیم بازی کرده 
برای این فصل نباید مشکلی داشته باشد. 
بالاخره توافق دو طرفه است و باید مدیریت 
باشگاه زودتر از این ها فکر چنین موضوعی را 
می کرد. الآنکه تیم دچار مشکل در گلزنی است 
مدیریت باید جوابگو باشد. ضمن اینکه یامگا 
بازیکن تیم بوده و در استقلال دچار مشکل 
شده، چرا از لیست تیم کنار گذاشته شده؟ 
مرادمند هم در دو سه فصل گذشته از بازیکنان 
خوب بوده و در خط دفاعی استقلال جا افتاده، 
به چه دلیل از لیست بیرون مانده است. با دو 
بازیکن بوسنیایی هم قرارداد بستند که سرمربی 

با جذب یکی از آنها موافقت کرد. 
   مقصر این اتفاقات چه کسانی هستند؟

در مشکلاتی که برای چند بازیکن استقلال 
به وجود آمده اول مدیریت و بعد از آن سرمربی 
مقصر هستند. وقتی سرمربی تیم لیست داده 
باشگاه هم نسبت به جذب بازیکنان اقدام 
کند. البته بازیکنان خوبی به استقلال اضافه 
شده اند، اما تکلیف همه مهره ها باید مشخص 
شود. بیرون ماندن بازیکنانی که نقش مهمی 
در تیم دارند ناخواسته ایجاد حاشیه می کند. 
ضمن اینکه مدیریت باشگاه استقلال به دیگر 
باشگاه ها چه کار دارد. به مدیریت استقلال 
که رقبا سقف بودجه را رعایت  ربطی ندارد 
کردند یا نکردند. بالاخره فدراسیون و سازمان 
لیگ مسئول دارند و آنها تشخیص می دهند. 
مگر فصل گذشته سپاهان و پرسپولیس بابت 
رعایت نکردن سقف جریمه نشدند؟ این فصل 
هم هر تیمی رعایت نکند جریمه می شود. 
مانده ایم که فرشید سمیعی چه می کند و چرا 
به عنوان مدیرعامل باشگاه استقلال اجازه 
می دهد چنین مشکلاتی پیش آید؟ سمیعی را 
نمی دانم پیش از استقلال کجا مدیریت می کرده 
ولی شهریاری مدیر نام آشنایی است و به عنوان 
رئیس هیات مدیره باشگاه و نماینده هلدینگ 

خلیج فارس یک مدیر شناخته شده است.

رشیدی: 
گر قرارداد بلانکو  ا

ثبت نشده این مشکل 
مدیریت است

پاداش مدال طلای المپیک 
 برای ناهید کیانی

نشست هیات اجرایی کمیته ملی المپیک 
برگزار شد. مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی 
المپیک بیان کرد: سی و نهمین جلسه هیات 
اجرایی برگزار شد و رئیس کمیته ملی المپیک 
گزارشی از المپیک داد. از نتایج مطلع هستید 
و دومین نتیجه خوب در تاریخ المپیک را بعد 
از المپیک لندن به دست آوردیم. ۱2 مدال 
گرفتیم و می توانست مدال های نقره ما به طلا 
تبدیل شود و تاریخ سازی کنیم. او ادامه داد: 
اولین های زیادی داشتیم. تکواندو بهترین 
رشته بود و کشتی هم مدال های خوبی گرفت 
و هشت مدال گرفت. او در مورد ناهید کیانی 
گفت: مدال نقره او برابر طلا در نظر گرفته شد و 
دولت هم این جایگاه را در نظر گرفت و کمیته 
ملی المپیک هم این را در نظر گرفت و معادل 
طلا پاداش می گیرد. در جلسه امروز از حسین 
رضازاده مشاور رئیس کمیته ملی المپیک هم 
تجلیل شد. همچنین پیشنهاد کمیته المپیک 
شاخص ها  به  که  ورزشکارانی  حقوق  برای 
برسند از 25 میلیون تا ۱25 میلیون بوده است 
گویا جایگاه  تا بتوانیم در بازی های آسیایی نا

خود را برگردانیم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: مدیرعامل جدید باشگاه ملوان انتخاب و معرفی 
شد رامبد رشیدی راد سرپرست مدیرعاملی ملوان به صورت 
مکتوب از سمتش استعفا کرد. دلیل این استعفا، دخالت های 
افراد خارج از چارت باشگاه عنوان شده بود. بعد از این موضوع 
و تصویب هیات مدیره ملوان قرار شد ناخدا غلامرضا امینی به 
عنوان مدیرعامل باشگاه فعالیت کند. این در حالی بود که گفته 
می شد رشیدی راد به عنوان نایب رئیس ادامه خواهد داد که 
پیگیری ها نشان از تصمیم قطع همکاری وی با باشگاه شمالی 
دارد. در کارنامه کاری امینی، ریاست تربیت بدنی نیروی دریایی 
ارتش و ریاست فدراسیون قایقرانی ایران به چشم می خورد. احمد 
دنیامالی وزیر ورزش پیش از این به عنوان رئیس هیات مدیره 
باشگاه ملوان فعالیت می کرد و با حضور وی در وزارت ورزش 
مشخص نیست وضعیت این همکاری به چه شکل پیش خواهد 

رفت. 
که تیم های استقلال و  تسنیم: این احتمال وجود دارد 
پرسپولیس در ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد از حریفان خود در 
لیگ نخبگان آسیا میزبانی کنند. در حالی که لیگ نخبگان آسیا 
از 25 شهریور ماه آغاز می شود و استقلال و پرسپولیس به عنوان 
نمایندگان ایران باید در این مسابقات حضور داشته باشند، اما 
هنوز محل میزبانی آنها از رقبا مشخص نشده است. ورزشگاه های 
آزادی و تختی تهران در دست تعمیر هستند و امکان برگزاری 
مسابقات در آنها وجود ندارد و این پرسش به وجود می آید که 
سرخابی ها باید در کدام استادیوم از حریفان آسیایی خود پذیرایی 
کنند. داود رفعتی دبیر کارگروه استانداردسازی فدراسیون فوتبال 
در پاسخ به این سؤال گفت: استقلال و پرسپولیس باید ورزشگاه 
امام رضا )ع( را معرفی کنند. راه دیگری وجود ندارد و باید این کار 

را انجام دهیم. 
تسنیم: رسانه های خارجی در روزهای گذشته از ابراز تمایل 
باشگاه مالموی سوئد به جذب سامان قدوس هافبک تیم ملی 
فوتبال کشورمان گزارش دادند. قدوس که سه سال در تیم 
برنتفورد انگلیس عضویت داشت، در مجموع ۷5۷ دقیقه برای این 
تیم بازی کرد و یک بار موفق به گلزنی شد. دانیل آندرسون، مدیر 
 »Football Channel« ورزشی باشگاه مالمو در گفت وگو با شبکه
سوئد، درباره وضعیت قدوس اظهار داشت: همیشه با سامان در 
ارتباط هستیم، اما این بازیکن علاقه ای به بازی برای مالمو ندارد؛ 
حداقل در زمان فعلی. افراد زیادی می خواهند که قدوس را به 
خانه برگردانیم، اما وقتی شما نخواهید کاری را انجام بدهید، آن 

کار را انجام نمی دهید. 

بیــنالمــلل
کید کرد که به احتمال خیلی زیاد با     کریستیانو رونالدو تا
پیراهن النصر از فوتبال خداحافظی خواهد کرد کریستیانو رونالدو 
در 3۹سالگی همچنان اصرار به حضور در میادین دارد. این فوق 
ستاره پرتغالی زمان خداحافظی اش از فوتبال را اعلام کرد. او در 
یک برنامه تلویزیونی گفت: شاید دو - سه سال دیگر بازی کردم. 
به احتمال بسیار زیاد با پیراهن النصر از فوتبال خداحافظی 
می کنم. هنوز چیزی مشخص نیست و شاید النصر آخرین ایستگاه 

فوتبالی من باشد. رونالدو درباره وضعیتش در 
لیگ عربستان گفت: من اوضاع بسیار خوبی در 

النصر و عربستان دارم. اینجا همه چیز خوب 
است و من خوشحالم. او درباره این سوال که آیا 

نتایج تیم های قبلی خود را دنبال می کند، 
گفت: بله هر وقت که فرصت داشته 

باشم این کار را می کنم. من نتایج 
رئال مادرید، منچستریونایتد و 

یوونتوس را پیگیری می کنم. 
حتی لیگ پرتغال و نتایج 
را  لیسبون  اسپورتینگ 
رونالدو  می کنم.  دنبال 

فصل جدید لیگ عربستان 
کرد و در  گلزنی آغاز  را هم با 
گل  یک  الرائد  برابر  دیدار 

دیدنی را به ثمر رساند؛ هرچند که 
النصر در این بازی متوقف شد تا در همین 
ابتدای کار دو امتیاز ارزشمند را از دست 

بدهد. 

انتظارات از استقلال بالا رفته است 

در فصل جدید انتظارات از استقلال بالا رفته و همه هواداران 
به دنبال این هستند یک بازی هجومی از تیمی که عملکرد 
خوبی در نقل و انتقالات داشته ببینند. استقلال مقابل ملوان 
نه خوب بازی کرد و نه بد، هرچند که خلق موقعیت کردند، اما 
متأسفانه نتوانستند از موقعیت های خود به خوبی استفاده کنند. 
دروازه بان ملوان روز خوبی را پشت سر گذاشت و بزرگ ترین مانع 
بازیکنان استقلال در امر گلزنی بود. بازیکنان در این مسابقه خوب 
عمل کردند. رامین رضاییان به سنگین ترین وزنه ترکیب استقلال 
تبدیل شده و این نباید بین بازیکنان به این موضوع بدل شود که 
کوتا  همه کار ها را او انجام دهد و سایرین کاری نکنند. از نظر من کا
و اندونگ کیفیت بالایی دارند و در این فصل در کنار ماشاریپوف 
و بلانکو خط هجومی قدرتمندی را شکل خواهند داد. هر مربی 
باشد چه گواردیولا و چه مورینیو هر وقت بازیکن جدید جذب 
می شود تا آنها را با سیستم خود هماهنگ کند زمان می برد. از این 
رو از هواداران می خواهم تا به نکونام فرصت دهند تا هفته پنجم 
یا ششم ما می توانیم فرم ایده آل خودمان را پیدا کنیم. باید درباره 
این مسابقه منصفانه نظر بدهیم؛ خوب نبودیم و در خط دفاع 
ضعف بسیار بزرگی داشتیم. سید حسین حسینی دروازه بان بسیار 
خوبی است، اما متأسفانه خط دفاع استقلال کمی ناهماهنگ 
عمل کرد. برای کشوری با چنین ثروتی تأسف بار بود که چنین 
تکنولوژی در فوتبالمان وجود نداشته باشد. قطعاً داوران نیز از 
وجود این تکنولوژی فشار کمتری را حمل می کنند و مثل گذشته 
درگیر برخی حواشی نیستند. مسابقه با ملوان بسیار خوب بود و 
به حقمان رسیدیم. هر فصل باید یک ایراد بزرگ در فوتبالمان 
کثر تیم ها علی  وجود داشته باشد و امسال نبود ورزشگاه برای ا

الخصوص سرخابی های پایتخت است. 

علیلطیفی
کارشناسفوتبال

خداداد: تکواندو ثمره اعتماد به جوانان را گرفت 
بهزاد خداداد قهرمان سابق تکواندو جهان گفت: تکواندو ایران ثمره اعتماد 
به جوانان، مدیریت صحیح و تلاش مناسب مربیان و بازیکنانش را گرفت. بهزاد 
خداداد دارنده یک طلا و دو نقره جهان امروز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا به 
تمجید از عملکرد تکواندوکاران ایران در بازی های المپیک پاریس پرداخت و 
اظهار داشت: نتیجه ای تاریخی برای تکواندو و همچنین ورزش کشور در المپیک 
رقم خورد. به خصوص کسب دو مدال نقره و برنز توسط بانوان بسیار شیرین بود. 
این نتایج به دلیل ایجاد نظم و انسجام ایجاد شده توسط رئیس فدراسیون، 
حضور مدیریت صحیح دبیرکل و استفاده از پیشکسوتان و مربیان با سابقه در 
تیم های ملی رقم خورد. وی افزود: کادر فنی با تجربه و با دانش تیم های آقایان و 
بانوان با ایجاد نظم و فشار صحیح در تمرینات و هماهنگی مناسب با بازیکنان در 
زمان مسابقات، توانستند چهار مدال رنگارنگ بعد از چند سال برای کشورمان 
در این رویداد مهم به ارمغان بیاورند. این مربی سازنده تهرانی، ادامه داد: ثبت 
این نتیجه تاثیر به سزایی در حضور استعدادهای جدید در عرصه تکواندو خواهد 
داشت. طی روزها و هفته های بعد از المپیک استقبال خوبی از آموزش در رشته 
تکواندو شده است. اغلب کلاس ها با تکمیل ظرفیت مواجه شده و برخی هم با 
سانس های فوق العاده از هنرجویان استقبال کردند. این موضوع را باید مزیت 
بزرگ موفقیت در پاریس عنوان کنیم که بدون شک باعث خوشحالی مربیان 
خواهد شد. خداداد افزود: تکواندو ایران بعد از یک دوره رکورد چندین ساله، 

طی دو سال گذشته دست به جوانگرایی زد. نتیجه ای که در 
پاریس رقم خورد ثمره برنامه صحیح فدراسیون در این مسیر 

بود. باید عنوان کنیم که تکواندو ایران پوست اندازی 
گر بتوانیم برنامه ها  کرده و شک نداشته باشید که ا

را برای حضوری موفق در المپیک آینده طراحی 
کامل  سهمیه  هشت  با  می توان  کنیم  اجرا  و 
برای شکستن رکورد پاریس، راهی لس انجلس 
202۸ شویم. وی در پایان گفت: معتقدم وقتی 
از اعتماد به جوانان بهترین ثمره و بازخورد 
گرفته ایم، باید بیش از گذشته به جوانان  را 
مستعد و با آتیه میدان بدهیم. تکواندو ایران 

سرشار از استعدادهای نابی است که مترصد 
اعتماد و توجه ویژه مسئولان فدراسیون هستند. 

اینکه مسابقات انتخابی به صورت شفاف برگزار شود و 
بهترین ها به ترکیب اصلی تیم ملی برسند، می تواند یک 
نکته ویژه و مثبت باشد. موضوعی که باعث می شود هیچ 

قهرمانی برای خود حاشیه امنیت ایجاد نکند و برای حفظ 
جایگاه خود بیشر از گذشته تمرین کند. 

آسیایی درباره  ، اسطوره  مسلم مسیگر
بازنشستگی، نزدیک شدن ایران به قهرمانی 
بهترین  و  ساحلی  فوتبال  جام جهانی  در 
کنون با آن روبه رو شده با  که تا حریفانی 

سایت فیفا صحبت کرد. 

    می توانید به ما بگویید که چرا تصمیم 
به بازنشستگی گرفتید؟

هر آغازی پایانی دارد. فکر می کنم ماموریتم 
را به عنوان بازیکن در تیم ملی به خوبی انجام 
دادم. ناراحت نیستم چون خودم را برای 
چنین تصمیمی آماده کرده بودم. این اتفاق 
به بهترین شکل و در بهترین زمان ممکن رخ 
داد. در ۴0 سالگی، ارزشمندترین بازیکن آسیا 
و قهرمان آسیا شدم و در جام جهانی فوتبال 

ساحلی فیفا نیز سوم شدم. 
   چقدر این تصمیم سخت و احساسی 

بود؟
برخلاف اطرافیان و خانواده ام که غمگین 
هستند، من اصلا غمگین نیستم. اینکه 
توانستم افتخارات زیادی به دست 

بیاورم یک نعمت از جانب خدا بود. 
   آیا مردم سعی کردند شما را 

متقاعد کنند که ادامه دهید؟
خانواده و دوستان نزدیکم هنوز 
تعجب می کنند و مدام به 
من می گویند برگرد، تو هنوز 
را به  کارت  هم می توانی 
خوبی انجام دهی اما عقلم 
می گوید زمان رها کردن آن فرا 

رسیده است. 
لحظه  بهترین     
فعالیت بین المللی شما 

چه بود؟

من در طول ۱۸ سال لحظات خوب زیادی 
را تجربه کردم. 20۱3 و آن گل دقایق پایانی 
مقابل ژاپن و آن قهرمانی دراماتیک در آخرین 
که منجر به اولین  ثانیه بازی های آسیایی 
قهرمانی ایران در جام ملت های آسیا شد و 
اینکه در همان تورنمنت به عنوان آقای گل 

آسیا انتخاب شدم بهترین لحظه بود. 
   می توانید درباره تحول ایران و تبدیل 
شدن به یکی از بهترین تیم های جهان 

صحبت کنید؟
ایران یکی از کشورهایی است که در دهه 
اخیر بیش ترین فعالیت را در فوتبال ساحلی 
داشته و الگویی برای سایر کشورها بوده است. 
تیم ملی ما منظم تمرین می کند. برای ما نتیجه 
گران  گرپسند بودن بازی برای تماشا و تماشا
مهم است. خوشحالم که یکی از بازیکنان این 
پروژه بودم و در موفقیت تیم ملی سهیم بودم. 
   نظر شما درباره میراثی که مسلم مسیگر 

از خود به جا گذاشته است چیست؟
تمام افتخارات و موفقیت هایی که داشتم 
به لطف خداوند و زحمات خودم، مربی و 

خانواده ام به ویژه مادرم بود. 
   ایران در نیمه نهایی امارات ۲۰۲۴ خیلی 
به شکست برزیل نزدیک بود. نظرت در 

مورد آن بازی چیست؟
در آن بازی فکر نمی کنم ذهنیتی برای برد 
داشتیم. همه چیز دست به دست هم داد. 
محرومیت محمد مرادی، مصدومیت سعید 

پیرامون و سرماخوردگی محمدعلی مختاری 
تاثیر داشت. نتوانستیم برتری 2- 0 را حفظ 
کنیم. بدون اغراق، ما ذهنیت پیروزی در آن 
بازی را نداشتیم. عوامل زیادی مانع از پیروزی 
گر تیم ما یک ماه در شن های  ما شدند. ا
سنگین امارات تمرین می کرد، برزیل را شکست 

می دادیم. 
   شما برای اولین بار در سال ۲۰۰۷ در 
جام جهانی فوتبال ساحلی فیفا بازی کردید. 
کنون مسابقات چقدر بهتر  از آن زمان تا

شده است؟
کیفیت مسابقات جام جهانی نسبت به 
قبل متفاوت شده است. انتظار دارم شرایط 
فوتبال ساحلی شبیه فوتبال و فوتسال شود. 
ساحلی  فوتبال  در  حرفه ای  باشگاه های 

فعالیت می کنند. 
   ایران در دو دوره اخیر جام جهانی 
فوتبال ساحلی که در آن شرکت کرده است 
سوم شده است. به نظر شما چه زمانی 
شاهد قهرمانی ایران در جهان خواهیم بود؟
ما پتانسیل قهرمانی داریم، دور از دسترس 
نیستیم. ما نیاز به برنامه ریزی منظم و دقیق 
داریم. اولین چیزی که به خصوص در جام های 
جهانی به ضرر ایران بوده است، نبود شن 
استاندارد در کشورمان است. امیدوارم شرایط 
کتیکی،  که از نظر تا گونه ای رقم بخورد  به 
تکنیکی و آمادگی بدنی از هیچ تیمی عقب 

نمانیم. 

عقلم می گوید زمان رها کردن فوتبال ساحلی فرارسیده است
مسیگر در گفت وگو با سایت فیفا: 


